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Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

17. august 2023 

Svar på Miljø- og Fødevareudvalgets spørgsmål 692 (Alm. del) af 

30. juni 2023 stillet af ikke-medlem af udvalget Signe Munk (SF)  

Spørgsmål 692 

Vil ministeren anslå, hvor mange timer Staten og Kommunernes Indkøbsservice 

(SKI) skønsmæssigt skal budgettere med at bruge, hvis SKI ønsker at implemen-

tere og opretholde et særskilt mærkat, som beskrevet i svaret på MOF alm. del – 

spm. 1667 (folketingsåret 2020-21) og i artiklen ”Nyt SKI-mærkat gør de grønne 

valgmuligheder synlige”, ski.dk, den 25. juni 2022? 

Svar 

Finansministeriet har anmodet Staten og Kommunernes Indkøbsservice A/S 

(SKI) om svarbidrag. SKI har oplyst følgende: 

SKI gennemgår løbende og systematisk, hvordan SKI-aftaler kan gøres mest muligt grønne via 

krav til hele den bæredygtige værdikæde af det udbudte produkt – lige fra produktion, logistik og 

lager til levering, anvendelse og efterliv. Det kan fx være krav til transporten fra producenterne 

til de leverandører, som SKI indgår kontrakter med. Det kan også være krav til materialesam-

mensætningen af produkterne (fx vedr. genbrugsmaterialer), krav om forlængede produktgaran-

tier for at sikre en høj kvalitet eller krav til emballagen samt ordninger om tilbagetagning.  

Arbejdet med at implementere SKI mærkaterne ”Grønt Alternativt” og ”UBL §46” er mere 

relevante på nogle indkøbsaftaler end andre. Når mærkaterne/sorteringsfiltrene er en relevant 

hjælp til indkøberne på SKI’s aftaler, indgår de i den samlede indsats for at understøtte en grøn 

indkøbsadfærd på indkøbsaftalen. SKI budgetterer ikke med et konkret timeantal til det speci-

fikke arbejde med at implementere mærkaterne.  

Der henvises i øvrigt til svaret på spørgsmål 689 (alm. del), Miljø- og Fødevareudvalget. 

Med venlig hilsen 

Nicolai Wammen 
Finansminister 
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